

Acta de la sessió de la Junta de Districte Marítim

Data: 3 de febrer de 2020

Número: 02/2020

Caràcter: Ordinari

Hora: 19:30 h

Lloc: Sala Reunions Centre Cultural «La Marina»

Hi assistixen:

Rafael Simó Sancho	President
Esteban Ventura Martí	Vocal (Regidor)
Vicente Guillamón Terrado	Vocal (Regidor)
Tica Palau Campos	Vocal (AAVV El Faro)
Esther Giner Hidalgo	Vocal (Veïna)
Lidon Ribera Soriano	Vocal (Veïna)
Marycarmen Ribera Soriano	Vocal (Veïna Designada Alcaldia)
Matilde Ramos Alonso	Vocal (Veïna Designada Alcaldia)
José Carlos Mas	Vocal (AA.VV. Meridiano)
Manuel González Galván	Vocal (AA.VV. Marjalería)
Tonica Miralles Cumba	Vocal (AC Unió Musical del Grau)
Roman Simó Gómez	Secretari

No hi assistixen: Vicent Bonachera Forner (AC Grup Scout) .

Excusen la seua assistència: Ana Raga Cases (AMPA CEIP el Pinar)

Orde del dia:

- 1.- Aprovació, si procedix, de l'acta de l'anterior sessió de 13/01/2020.
- 2.- Informació Danys Temporal Glòria.
- 3.- Millora Senyalització Marjaleria.
- 4.- Precs i preguntes.



En el Saló d'Actes del Centre Cultural «La Marina» del Grau de Castelló, sent les **19:30 h** del dia **3 de febrer de 2020**, sota la presidència del Il·lm Senyor tinent d'alcalde, **Don Rafael Simó Sancho**, es reuneixen els senyors i senyores dalt esmentats al objecte de celebrar sessió ordinària de la Junta de Districte Marítim, amb la meua assistència com secretari delegat del districte per a donar fe de l'acte.

Comprovat el quòrum de assistència per la Presidència es procedix a iniciar la sessió.

1.- APROVACIÓ, SI PROCEDIX, DE L'ACTA DE L'ANTERIOR SESSIÓ DE 13/01/2020.

El Sr. president va preguntar als presents si tenien alguna objecció que fer a la redacció de l'acta de la passada sessió, celebrada el 13 de gener de 2020.

Degut a que el Sr secretari havia tingut problemes en la recuperació de l'arxiu de so – la gravació de l'acta – els membres de la junta li van fer saber els comentaris que faltaven – la Sra Giner ja ho havia fet mitjançant el correu electrònic- per a que rectificara la transcripció a l'objecte d'aprovar-la en la propera sessió de la junta.

2.- INFORMACIÓ DANYS TEMPORAL GLÒRIA.

El sr president va informar als presents de la magnitud del que ha suposat Glòria per a la ciutat de Castelló mitjançant una valoració econòmica basada en les despeses ocasionades per les actuacions necessàries per a pal·liar els efectes del dit temporal:

- **recollida d'algues**, i transport de les mateixes a la planta de tractament: 175000€.
- **adequació platges**: moviments terres i recuperació dunes: 210000€ (esta operació s'havia encarit degut a la microreserva protegida de la platja del Serradal, la qual requereix que la recuperació i moviment es realitzen seguint un protocol determinat).
- **adequació serveis platja**: mobiliari, dutxes, passarel·les....etc: 75000€.
- **recuperació vegetació litoral**: 40000€.
- **reparació instal·lacions caragols Séquia la Plana**: 50000€.
- **reparació comportes Séquia d'En Trilles**: 50000€.
- **reparació Séquia l'Obra i Séquia Motor la Plana**: 25000€ i 20000€ respectivament.
- **neteja col·lectors sanejament**: 20000€

En total, **mes de 700000€** que es reclamaran a l'Estat i a la Generalitat – ja que ambdós han tret ajudes als municipis afectats pel temporal- dels quals s'espera que n'abonen al menys la meitat.

El Sr President va dir que en Marjaleria la zona mes afectada havia segut el Camí Fondo, degut a que desaigua per la Séquia d'En Trilles que ha segut una de les mes afectades pel temporal ja que la força de l'aigua de la mar impedia el desaigüe de



la séquia. Va dir que tots els dies estava l'excavadora llevant arena de les comportes però que encara així ha segut la zona mes inundada.

Va afegir que en general, els caragols i les bombes han funcionat be dins del que ha sigut el temporal i que l'equip de govern està prou satisfet.

La Sra Palau va pregunta si no havien quantificat els danys del temporal al parc del Pinar, ja que havien sigut quantiosos - arbres arrancats, altres que havia hagut que tallar...etc-.

El Sr president va contestar que d'això s'estava encarregant l'empresa concessionària del servei de manteniment del parc, la qual estava avaluant els danys i planificant les actuacions pertinents.

La Sra Miralles va preguntar si els arbres caiguts que encara tenien les rails no es podien tornar a plantar?

El sr president i el sr secretari van dir que desconeixien si això era possible, i que l'enginyer agrònom de l'ajuntament i el de l'empresa concessionària que son els experts en el tema seran qui decidiran les actuacions a realitzar.

La Sra Palau va voler saber quines mesures s'anaven a prendre per a minimitzar els danys i va preguntar si s'anava a fer un repoblament.

El Sr president i el Sr secretari van contestar que s'informarien i que per a la pròxima sessió de la junta esperaven poder contestar-li.

El Sr Mas es va queixar de l'estat del parc del Meridià.

El Sr president li va dir que no era la mateixa empresa.

El Sr Mas va contestar que no era sols cosa de les empreses i que el parc del Meridià s'havia deteriorat moltíssim en els últims 10 anys i això era responsabilitat del tècnic municipal.

El Sr secretari li va dir que si volia reunir-se amb l'enginyer agrònom de l'ajuntament, ell mateixa li facilitaria una cita amb ell.

El Sr Mas va dir que tenia moltes preguntes per a ell, incloses algunes de les quals espera contestació des de fa mes de 6 mesos.

La Sra Ramos es va queixar del problema de la vegetació que hi havia dins del riu – a l'altura de la primera travessera - i va dir que si no es netejava podria haver greus problemes en un cas de ploguda forta – va ensenyar fotografies- .

El Sr Mas va dir que l'ajuntament no podia fer res amb això perquè era competència de la Confederació Hidrogràfica del Xúquer.

El Sr president va dir que ja se li havia demanat a la confederació en diverses ocasions que netejara el llit del riu, però que se reiterarà la petició

La Sra. Ramos va dir que la zona del paellers estava totalment desfeta, que el temporal els havia deixat inutilitzats.

El Sr Galvan va aprofitar per a dir que la utilització que es feia dels paellers era vergonyosa, ja que hi havia gent que acudia a primer hora del matí i deixava el paelló encadenat allí fins que es ficava a fer el dinar, impeding la utilització de les graelles per part de la resta de la gent.

El Sr secretari i el sr President van dir que era una tema d'educació i de civisme.



El Sr Galvan i el Sr Mas van dir que el problema era la falta de presència policial. A les seues queixes es van afegir la Sra Ramos, el Sr i la Sra Giner.

El Sr secretari va dir que la Policia Local si que anava, però que no podia estar tot el dia allí ja que tenia altres funcions i que a mes, el personal era limitat, i mes en la situació actual.

El Sr president va afegir que la situació de la plantilla de la policia local venia arrastrant complicacions des de feia anys i que a una situació ja de per si complicada s'havia afegit l'entrada en vigor el passat setembre de la llei que permet que els policies locals es jubilen en el 100% a partir dels 60 anys si tenen els anys de cotització establerts. Açò últim ha provocat una cascada de peticions de jubilació que no s'esperava i que ha agreujat mes encara la situació de la plantilla.

La Sra Palau va dir que no entenia que ni el Sr president ni el Sr secretari puguen fer que la policia local realitze certes actuacions.

El Sr secretari li va contestar que ell com a funcionari, transmet a la policia les queixes i suggerències dels membres de la junta, i això es tot el que pot fer. El que la policia fera cas d'eixes queixes i suggerències o quin tipus d'actuació es pren per donar solució, son potestat exclusiva de policia local.

El Sr president va dir que ell es reunit totes les setmanes amb els responsables de la policia local del Grau i els transmet les queixes dels membres de la junta i dels veïns en general, i que li consta que intenten donar solucions i que es fa un seguiment.

Finalment, i tras una estona discutint i voltant sobre els mateixos temes, veient que la majoria de membres de la junta no estaven conformes en les explicacions donades pel Sr president i el Sr secretari es va decidir:

1. intentar que a la propera sessió de la junta acudira un responsable de la policia local del Grau, per a que els membres de la junta el feren coneixedor de les seues queixes de manera que puguen rebre les explicacions oportunes de primera ma.
2. Que el sr Secretari demane al departament de l'ajuntament responsable de parques i jardins que conteste per escrit a les queixes i preguntes dels membres de la junta – les quals se li faran arribar també per escrit- .

3.- MILLORA SENYALITZACIÓ MARJALERIA

El sr president va anunciar que es va traure a concurs el contracte de senyalització vertical en tot el terme i l'empresa guanyadora del contracte havia inclòs en la seua oferta una millora: ficar gratuïtament en la zona de Marjaleria certs tipus de senyals, concretament:

- 15 senyals que senyalen el camí principal i els secundaris que ixen del principal.
- 40 senyals de qui te preferència quan el camí s'estreta.
- 30 senyals de camí sense eixida
- 60 senyals de noms de carrer.

L'ajuntament va decidir que – al igual que es fa en l'enllumenat – foren les AA.VV qui diguera on es necessitaven mes totes aquestes senyals – en lloc de que el



tècnic municipal decidira on col·locar-les sense consultar-los- . Va continuar dient que després d'un mes i 3 reunions, l'única associació que havia presentat propostes era l'AA.VV. Camí Fondo, i que els representants de les altres 3 AA.VV, - Marjaleria, Meridiano i Plana En Trilles – li van manifestar verbalment la seua negativa a col·laborar perquè eren molt poques senyals i no mereixia la pena.

El Sr president va demanar als membres de la junta de districte que si sabien d'algun lloc de la zona de Marjaleria on faça falta alguna senyal d'aquest tipus, li ho facen saber.

El Sr Mas va dir que només en el Camí la Plana es podien gastar totes les senyals i que per a ficar 3 o 4 senyals cada associació no mereixia la pena.

La Sra Giner va dir que en cas de que les AA.VV. demanaren les senyals que volen i no hi haguera prou per a tots, com es decidira on ficar-les.

El sr president va contestar que es faria igual que en l'enllumenat – o l'asfaltat- . Es repartirien entre totes les AA.VV., seguint l'orde de preferència indicat pels representants de les AA.VV. Va afegir que al igual que en l'enllumenat i l'asfaltat, una vegada conegudes les necessitats, continuarien ficant poc a poc mes senyals seguint l'orde de preferència indicat.

El Sr president va dir que estava molt decebut i que creia que l'actitud dels dits representants de les AA.VV no era correcta. Que no veia normal que es negaren a col·laborar.

El Sr. Mas va dir que eren molt poques senyals.

El Sr. President va contestar que quan es parlava de l'enllumenat o l'asfaltat també eren poques faroles – o camins – però que en canvi en aquestes ocasions si els interessava. Que era molt trist demanar-los ajuda sobre un tema del qual eren els mes coneixedors i els mes interessats i que rebutjaren ajudar.

La Sra Giner va preguntar que com havien segut informats.

El Sr president va contestar que havien hagut 3 reunions amb ajuntament i empresa i que fins l'aparelladora que s'encarrega de la zona de Marjaleria s'havia implicat fent arribar als representants planells per a que assenyalaren on volien les senyals.

El Sr Ventura va dir que no li pareixia be que la responsabilitat senyalística es fera caure damunt les associacions quan devia ser responsabilitat del tècnic municipal.

El sr president contestà que no se'ls feia responsables, només se'ls demanava col·laboració, que era que s'esperava dels membres dels òrgans participatius - junta i consell de districte - . Que eren senyals informatives i qui mes sabia on eren necessàries les dites senyals iran els veïns de la zona.

4.- PRECS I PREGUNTES

El Sr Mas es va queixar de que no se li contestava als temes que plantejava en junta i que hi havia queixa que la manifestava des de feia varies sessions de la junta.

La Sra Giner va dir que perquè si el Sr president i el Sr secretari sabien que les dites queixe es manifestaven des de feia temps no s'havien solucionat o al menys contestat.



El Sr. president va dir que se reiteraven les queixes al departament oportú i que el tècnic algunes vegades contestava i altres no.

La Sra Giner va dir que el Sr president demanava a les AA.VV. que li contestaren molt de pressa i en canvi l'ajuntament contestava molt poc a poc.

El Sr. president va dir que ell no els havia demanat contestació – que no hi havia pressa- , que els havia demanat que ho estudiaren i que el que li dolia es que li havien contestat que estaven interessats.

El Sr Mas va dir que el Sr president es tenia que manejar mes i aconseguir que li contestaren.

El Sr Secretari li va demanar al Sr Mas que li fera arribar totes les preguntes sense contestació - ja que si be estaven reflectides en les actes, ell no podia saber quines havien segut solucionades i quines no – i que les faria arribar totes al departament corresponent mitjançant nota firmada, per a que quedara constància.

El Sr Guillamón va comentar que la passada setmana el Camí la Plana havia estat tallat dos dies per obres, i va preguntar la causa i el cost de les dites obres.

Va contestar el Sr president que es va detectar una deficiència en l'obra realitzada, concretament en una partida d'asfaltat – s'alçava-, i que es va reparar sense cap cost, ja que entrava dins de la garantia d'1 any que tenen totes les obres.

El Sr Guillamón va preguntar si el quiosc de la plaça Josefina López ja estava licitat.

Contestà el Sr president que van haver dos licitadors. El que va quedar segon va ficar 3630€ i el que va guanyar 3800€. Que actualment estava en fase de presentació de documentació per part del licitador i que no tardaria molt en finalitzar.

El Sr Guillamón va preguntar quan està previst que s'acaben les obres del parc de la Panderola.

El Sr president va contestar que la data de recepció prevista es el 14 de febrer, i que segurament estaria acabada abans.

La Sra Giner va preguntar quan acabarien les obres del voltant dels accesos al port.

El Sr president va dir que tenen com a termini el mes de maig però que segurament acabarien abans perquè anaven prou avançats.

La Sra Ramos va comentar que la rampa que permet l'accés a l'AJ Panderola tenia molt de desnivell i que ja han caigut un parell de persones.

El Sr president va contestar que en realitat, estant el parc en obres no es deuria de poder accedir però que per no perjudicar als jubilats i al bar, havien adequat un accés i que el dit accés no era el definitiu ja que faltaven les baranes, les quals es ficarien aquesta setmana.

La Sra Giner va preguntar si l'enllumenat del parc seria potent i no com el de Passeig Buenavista.

El Sr president va dir que el Passeig Buenavista complís la normativa, si be te certs problemes degut a que les faroles, que son molt boniques, no es poden adaptar a led però que s'estan buscant solucions. En quant al parc, va dir que el nou parc estava ideat per a suplir totes les deficiències de l'antic, entre ells la falta de visibilitat, i que per eixe motiu s'havien col·locat gran quantitat de faroles.



El Sr Guillamón va informar de que al riu, hi havia una tanca d'obra que necessitava reparació.

El Sr president va contestar que ja s'havia demanat que es reparés.

La Sra Miralles va demanar que es replegue els contenidors de reciclatge que estan davant de l'escola Sebastian Elcano fa tres setmanes que estan plens.

El Sr secretari va dir que segurament no portaven tres setmanes plens sinó que en quant els buiden la gent es torna a omplir.

La Sra Miralles va dir que si era així duen passar a replegar-lo mes sovint.

El Sr Mas va dir que també deurien passar mes sovint a replegar la poda en els espais habilitats a tal fi, o al menys passar mes assíduament les temporades de poda i menys a la resta ja que actualment passen les mateixes vegades independentment de l'època.

El Sr president va dir que es faria arribar la seua sol·licitud al responsable del servei.

El Sr Galvan va dir que a l'entrada del Serradal Vell hi ha un abocador ilegal i que es deuria netejar.

El Sr president va dir que es comunicaria al departament de neteja.

El Sr Mas també va denunciar un altre abocador ilegal, però no sabia el nom del camí.

El Sr secretari li va dir que li enviara la ubicació pel WhatsApp.

El Sr president li va entregar a la Sra Giner la documentació que va demanar la passada sessió, referent al pagament a les ramaderies de bous participants en San Pere 2019.

La Sra Giner va preguntar si s'anaven a netejar els reguers de la zona de Marjaleria i si era així, quan es netejaran.

El Sr Mas va dir que principalment els reguers que estaven junt a contenidors ja que la gent no replegava el que queia per fora i tot acabava al reguer.

El Sr president va dir que ho traslladaria.

La Sra Palau es va queixar de que hi havia zones del Grau plenes de merdes de gos i que era vergonyós. Va dir que la policia local deuria passejar-hi per aquestes zones i denunciar els propietaris dels animals.

I sent les **21:00 h** de la data indicada en l'encapçalament, per no haver mes assumptes que tractar, el Sr president alça la sessió. De tot açò com a secretari done fe, i per a que conste, faig la present acta que signe junt el Sr president de la Junta Municipal de Districte.

